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Tartu Sõpruse sild on üks linna tuiksooni, selle arengud mõjutavad suurt osa linlastest ning see 

teema väärib täielikku läbipaistvust ja kaasatust. 

Linnavalitsus on oma pressiteates öelnud, et valiti variant, mis arvestab kõigi liiklejatega, kuigi 

2+2 variant jätab võrreldes 1+1 variandiga vähem ruumi nii jalakäijatele ja ratturitele kui ka 

piirab autode kiiruse 40 km/h. 

1. Milliste tehniliste ja poliitiliste põhjendustega valiti silla renoveerimine, mitte uue silla 

ehitamise variant?  

2. Millal, mis tasemel ja mis protsessiga kaasati uue silla võimaluse välistamise otsuse 

tegemisel linnakodanikud ja volikogu? 

3. Miks ja kelle poolt anti renoveerimise projekteerimisülesandeks konkreetsed lahenduste 

valikud (1+1 või 2+2) ja välistati erinevad muud võimalused? 

4. Eksperthinnangu kohaselt on 1+1 sõidurajaga variant teostatav ka lähiajal kui muude 

meetmetega saavutatakse kesklinna läbiva autoliikluse vähenemine. Milliseid meetmeid 

linnavalitsus kaalus ja miks need ei ole teostatavad?  

5. Tartu on oma arengudokumentides (Energia- ja kliimakava 2030, Tartu arengustrateegia 

2030 ja Tartu jalgrattariikluse strateegilise tegevuskava 2020-2040) võtnud eesmärgi 

vähendada autode osakaalu liikluses 2040. aastaks 46%-lt 25%-le. Vastavalt 

eksperthinnangule on 2+2 variandi puhul Tartu kliimakava ja jalgrattastrateegia 

eesmärkideni jõudmine raskem. Kui kaugele oleme selle eesmärgi saavutamisel 

praeguseks jõudnud ja milliseid lisapingutusi plaanitakse nüüd teha, et see eesmärk 

saavutada? 

6. Riigihankega valitud projekteerija soovitus ütleb slaid 12: “Valida kliimakava elluviimist 

toetav ALTERNATIIV 1 (1+1 sõidurada sillal), VARIANT 1, 2-rajalise Annelinna 

ringristmikuga ja Karlova silmusringiga, mis on optimaalne ja vajalik lahendus”. Kas 

linnavalitsus peab korrektseks ilma volikogu otsuseta teha otsust, mis ei ole vastavuses 

linna arengustrateegia ja kliimakavaga? 

 

Palume vastuse esitada kirjalikult ja suuliselt volikogule. 
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